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DE 

LUCRARILE SOCIETATE! 

Şedinţa 001nitetului din 31 Ianuarie 1891 

Şedinţa se deschide la orele IO dimineaţa sub pre-
sedinţa d-lui Se. Varnav, preşedinte. 

Presen ţi I o membri. 
Absenţi motivaţi d-nii Romniceanu ş i Ottolescu. 
La ordinea zilei fiind modificarea Statutelor, domnul 

preşedinte dă oare-care lămuriri asupra sensului în care 
a înţeles d-sa modificarea. Dă apoi citire Statutelor 
modificate de d-sa. 

Art. I la IO, se admite aşa cum s'a propus. 
La art. I I : 

D. Schlawe, asupra chestiunei clădirei localului So
cietăţei crede c~ nu ar fi tocmai locul d 'a o întroduce 
în Statute, apoi asupra amortisărei împrumutului ce ar 
contracta Societatea prin emisiunea de obligaţiuni, este 
de părere a se afecta nu numai fondul social ci ş i re
sur ele ordinare ale Societăţei. 

D. preşedinte explică că resursele ordinare devin 
fond social prin f ptul că reman ca escedent la finele 
anului. 

D. Schlawe crede ca trebue a fixa ca obligaţiunele 
ă se retragă într'un timp dat, pentru a da o mai mare 

si guranţă subscriitorilor şi prin urmare, trebue a fixa 
anual o urnă pentru retragerea obligaţiunilor. 

D. preşedinte ob ervă că aceasta ar fi o chestiune 
de tran at în urmă, de oare-ce trebue să vedem dacă 
vom putea sau nu ă pia ăm obligaţiunele. 

. Cottescu e te de părere a se elimina aliniatul al 
doilea. 

D. Cucu e te de părere ca chestia obligaţiunelor să 
e pue la fondul oei l şi că trebue a fi seri în obli
gaţiuni, numerul fix al obligaţiuni ce trebue retrase în 
fie·care n. 

In urma ace tor di cuţiuni art. 1 1 e votează cu re
dacţiunea următoare : 

, ocietatea va putea emite obligaţiuni pentru con-

„struirea localului seu. Aceste obligaţiuni vor avea ca 
„ garanţie acel imobil. 

„Comitetul va fixa modul de emisiune al acestor obli
„gaţiuni , cari în tot cazul, se vor stinge într'un numer 

"determinat de ani". 
Art. r 2 se votează cum a fost propus. 
La art. 13 : 
D. I. Papadopol asupra eligibilităţei membrilor în 

Comitet propune ca toţi membrii societăţei cu reşedinţa 
în Bucureşti să poată face parte din Comitet. 

D. Cucu crede că este bine să se păstreze specifi-
carea ca 2/ 3 din membrii comitetului . să fie ingineri . 

Ambele aceste propuneri se ad mit. 
Art. I 4 se admite fără modi ficare. 
La art. I 5 : , 

D. Schlawe crede că este foarte dificil ca comitetul 
să administreze Societatea din causa numerului mare de 
membri, şi este de părere ca administraţia Societăţei ă 

fi e cât se poate de concentrată nu numai asupra biu 
roului şi chiar numai asupra preşedintelui dacă s'ar 
putea. 

Ridicandu-se apoi chestiunea cum va delega Comi
tetul cui -va puterile sale, d. preşedinte explică cum se 
practică lucrurile şi la alte Societăţi şi anume că ~..: ci

siunele Comitetului e înscriu regulat într 'o condică şi 
e admit ca bune de Tribunale. 

D. Cucu este de părere ca să se prevadă că decisiu
nile Comitetului ă se considere autentice dacă vor fi 
semnate de preşedinte sau vice-preşedinte i de un e
cretar, şi se admite. 

Art. I 6 şi I 7 se admite nemodificat. 
La art. r8: 
D. Cucu propune ă e prevadă că in ca ul când e te 

o che tiune urgentă de tranşat şi nu e poate intruni 
Comitetul ă e poată lua o decisiune de biurou ., i e 
admite. 

D. Schlawe propnne că deci iunele Comitetului ă -e 
ia de minimum ~ apte membri la prima convocare ; la 
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a doua convocare însă să se poată lua o decisiune ori 
care ar fi numerul membrilor presenţi. 

Propunerea se admite. 
La art, 19 : 
D. Cucu cere a se întroduce chestia autentificărei 

decisiunelor Comitetului. 
Art. 20-28 se admite cum sunt propuse. 
La art. 29: 
D . Schlawe cere a se întroduce chestia banchetul~i 

în statute ş i e de părere ca chiar a doua zi de ban
chet să se facă alegerea pregătitoare a Comitetului, 
pentru că atunci sunt mai mulţi membri în capitală. 

D. Cucu crede că banchetul ar trebui să urmeze 
după alegerea Comitetului. 

In urma unor mici discuţiuni se decide ca în prima 
Sâmbătă a lui Decembrie să se ţie banchetul Societăţei, 
adoua ·zi Duminecă să se facă alegerea pregătitoare a 
Comitetului şi în ziua de I 5 Decembrie să se proceadă 
la votarea definitivă a Comitetului. 

Aceste decisiuni se întroduc în art. 29, 30 şi 3 r. 
Art . 32-36 se admite cum sunt propuse. 
La art. 37 : 
D . Cottescu propune ca să se modifice Statutele 

numai în urma cererei înscris a 2 5 de membri , sau în 
urma decisiunei Comitetului . 

Propunerea se admite. 
Ora fiind înaintată şedinţa se ridică (la ora I 2). 

Sedinta Gmnitetuluz din 12 Februarie 1891. , 
' ' 

Şedinţa s ~ deschide la orele 9t/ 4 a. m. sub preşedinţa 
d-lui Se. Varnav. 

Presen ţi 9 membri. 
Se dă citire scrisoarei d-lui major Coandă, prin care 

cere a fi scutit de plata cotisaţiunelor , pe tot timpul cât 
a lipsit din ţară ş i s~ însărcinează biuroul cu redactarea 
rcspunsuluL 

Se comunică Comitetului, că d. L. Lupascu 'ş i a reîn
noit demisiunea şi se amână luarea unei hotărâri difini
tive asupra acestei demisiuni. 

D. Presedinte face cunoscut Comitetului că Ministerul 
' 

Justiţi e i a cerut să fie prenumerat între abonaţii la bule
tin pe anul curent şi că Ministerul lucrărilor publice a 
acordat uă subvenţiune pentru buletinul Societăţei, cu 
condiţiune de a se publica în fascicule separate actele 
emanând de la acel departament. 

Se pune la vot ş i se primesc Statutele Societăţei ast
fel cum al'1 fost admise în şedinţa precedentă şi se hotă
resce ca să se pună în desbaterea primei adunări ordinare. 

Sedinţa se ridică la ora r 2. 
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Şedinţa Comitetului din 17 Februarie 1891 

Şedinţa se deschide la ora r r a. m. sub preşedinţa d-lui 
Se. Varnav. 

Presenţi 8 membrii. 
La ordinea zilei discuţiunea generală asupra organisă

rei corpului tecnic al Ministerului lucrărilor publice. 
D. Preşedinte face istoricul cestiunei, arată motivele 

care au provocat-o şi expune care au fost lucrările comisiu
nei speciale instituite în acest scop pe lângă Ministerul 
lucrărilor publice. 

D . Puşcariu este de părere ca Societatea să se ocupe 
de organisarea corpului ingineresc în general şi propune 
din nou instituirea unei comisiuni care să studieze cestiu
nea şi se presinte un raport comitetuluI. 

D. Cottescu crede că s'ar putea lua o idee generală 
asupra cestiunei din lucrarea comisiunei numite de Minis
ter, remănând ca să se propună în urmă idei sau prin
cipii noui. 

D. Preşedinte este de o părere contrarie. Domnia-sea 
zice că nu trebue să ne inspirăm de proiectul comisiunei 
care de altmintrelea aparţine Ministerului. 

D. Cucu opinează pentru căutarea unei formule· de conto
pire a lucrărei comitetului cu acea a comisiunei pentru ca 
Ministerul se aibă două lucrări concordante care să'! înles
nească posiţiunea. 

D. Preşedinte crede că o lucrare separată ar avea 
avantagiul ::le a scoate la lumină idei noui, care nu ar 

. putea de cât să contribue la perfecţionarea operei finale. 
D. Puşcariu repetă întrebarea dacă ne ocupăm de tot 

corpul ingineresc sau numai de acela al Ministerului 
lucrărilor publice. 

D. Cucu recunoaşte, în urma explicărilor date de d. 
Preşedinte, că nu mai poate fi vorba de uă contopire a 
celor două lucrări. Comitetul, zice domnia-sea, trebue să 
se ocupe de generalitatea inginerilor, ear comisiunea nu
mai de Inginerii Ministerului. Propune să se numească o 
comisiune care să stabilească un program asupra căruia 
să se discute de comitet. 

D. Cottescu înclină pentru studiarea cestiunei ast-fel 
cum a fost prop-usă de Minister şi paralel cu densa să 
se studieze şi cestiunea generală a organisărei corpu
lui ingineresc. 

D . Cucu revine asupra propunerei sale, d-sa nu crede 
ca comitetul să fie în contrazicere cu Ministerul, dacă 
se va ocupa de cestiune în general. 

Comitetul în urma propunerei d. M. Papadopolu ad
mite ca să se divide cestiunea în mai multe puncte care 
să se ia pe rând în discuţiune. 

Şedinţa se ridică la ora I 2 t/2. 
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